
ČVRS schůze Výboru ČVRS – Mikulov, 25/11/2022 
Přítomni: ernest, fišer, hejsek, chrapek, němčanský, němec, rejmont, rusňák, veith, 
Vysloužilová 

Host: Klára Marešová 

 
 

a. Body, o kterých referuje předsedkyně ČOS na naší schůzi:  
• Zpráva z jednání s VZP k požadavkům na schvalování 

nových aplikačních center 
o Podmínky pro vznik nových center prozatím 

ponecháváme a v horizontu 1-2 let vyvoláme nové 
jednání ČOS-ČVRS. 

o Dotazník na centra, propočet naplněnosti apl.center, 
propočet na počet obyvatel spádu, propočet nutného 
nového počtu center v dvouletém horizontu (vypracuje 
Pavel a Libor) 

o Brno – přehled operačních center, která by mohla být i 
aplikačními centry 

o ČOS a ČVRS zkontaktují vedení Oční kliniky 
Nemocnice u svaté Anny v Brně a vedení Očního 
oddělení VN s dotazem na zavedení centrové léčby na 
jejich pracovištích z důvodu přeplnění stávajících 
pracovišť.   

• Zpráva o stavu jednání o kódu pro screening DME 
o Screening dia retinopatie - po vzniku nových 

dop.postupů na diagnostiku a léčbu DR a DME vyvolá 
ČOS jednání na VZP 

o ČOS kontaktuje diabetology se žádostí, aby ti, co mají 
AI, měli dohodu s oftalmologickým pracovištěm, které 
bude jejich pozitivně screenované pacienty přebírat. 
 

• Kontroverzní vykazování kódu pro fotografii zadního 
segmentu 

o Ponechat cenu přístroje v kalkulačním listu zatím beze 
změn, aby nevznikla změna ohodnocení výkonu 

o Pavel pošle ČOS seznam stávajících OCT přístrojů, 
které zároveň plní funkci kvalitní fundus kamery  

 
b. Aplikační centra  

• Referuje Libor – není nic akutního 
• Kroměříž – neochota poj.nasmlouvat budget – jednání 

s Pavel přímo na sjezdu ČVRS. Ještě v sobotu připraven a 
předán podpůrný dopis ČVRS pro jednání Nem.Kroměříž 
s VZP v tomto týdnu. 

 
c. VR škola 

• Referuje Honza – o stavu příprav a naplnění kapacity  



• Po zprávě o 6 volných místech jsem ještě ověřoval u 
M.Novákové – ta mi naopak sdělila, že kapacita je již plně 
obsazena 

 
 

d. Kongres ČVRS 2023 
• Návrhy na základní body programu (reflexe návrhů z kuloárů po 

prvním dni kongresu) – bez kritických hlasů z řad účastníků 
• Datum na rok 2023 – bude asi muset být změněno – z důvodů 

blokace Mikulova jiným kongresem.  
• Zablokovali jsme pro nás termín 7-9/12/2023. Odsouhlaseno 

výborem. 
• Zároveň jsem nechal zablokovat termín 28-30/2024.  
• Odsouhlasen návrh na změnu registrace aktivní účasti – 

výhradně přes software portálu kongresu 
 

e. Aktualizace doporučených postupů na web. stránkách ČVRS  
• Diskuze k DME a začlenění screeningu – odsouhlaseno 

poslední verze materiálu 
• Pracovní skupina se v rámci kongresu sešla k poradě nad 

dalším doplněním o DR část  
• Výbor odsouhlasil harmonogram těchto kroků:  

- Doplnění textu NPDR a PDR do def. podoby do půlky 
prosince – pracovní skupina 

- Oponentní názory členů výboru do jednoho týdne od 
rozeslání této doplnění verze 

- Definitiva textu v lednu  
• Revize a recenze takto připraveného textu - předjednán 

Honza Studnička pro recenzi výsledného návrhu 
• Oldou doporučena i konzultace přes vědeckého sekretáře 

ČOS (prof. Heissigerová) - odsouhlaseno   
• Honza E bude informovat i autory předchozích guidelinů 

(Sosna, Kalvodová, Řehák) 
 

f. Ozurdex – Pavel: 
• Info o posledním vývoji (Pavel)  
• SUKL zařadil léčivý přípravek OZURDEX 700MCG IVI IMP do 

skupiny pro intravitreální aplikaci. SUKL stanovil úhradu ze 
zdravotního pojištění ve výši 20 749,26 Kč. SUKL 
stanovil podmínky úhrady ze zdravotního pojištění.  

• Momentálně běží 20-denní lhůta na odvolání – musíme jen 
doufat, že to pojišťovny neudělají 

• POKUD rozhodnutí SUKL nabyde právní moci (16.12.2022), 
vykonávatelné bude až od 1.2.2023 (úhrada Ozurdexu) 

• Do této doby (pokud do toho nevletí SZP) platí pomoc 
rozléčeným pacientům (viz nabídka AbbVie z léta) i možnost 
žádat o léčbu na paragraf 16 v indikaci DME 
 

g. VARIA  
• Nikdo se nehlásí do další diskuze 


